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Klinika za vaskularnu hirurgiju UKCS dobila hibridnu operacionu salu 

Klinika za vaskularnu i endovaskularnu hirurgiju Univerzitetskog kliničkog centra Srbije dobila je novu 

salu koja spada u hibridnu operacionu hiruršku salu, a vrednost radova iznosi oko 1,5 milion evra, 

saopštilo je danas Ministarstvo zdravlja. 

U Evropi postoji 15 ovakvih sala, a ovo je prva u regionu i posebna je po tome što omogućava izvođenje 

vaskularnih i endovaskularnih procedura pod kontrolom rendgenskog zračenja uz korišćenje naprednih 

softerskih rešenja, navodi se u saopštenju. 

Novootvorena hibridna sala spada u najnoviju generaciju operacionih sala i sa pratećom opremom 

omogućava najsavremeniju tehnološku podršku u izvođenju aortnih endovaskularnih procedura, a 

nabavljena je sredstvima Ministarstva zdravlja, prenosi Tanjug. 

Kako je saopšteno, ova operaciona sala će unaprediti izvođenje operacija na krvnim sudovima, a 

posebno endovaskularnih procedura na disekciji grudne i trbušne aorte, kao i operacija aneurizmi. 

U poslednjih 10 godina ova klinika UKCS predstavlja referentni centar za lečenje ovih najsloženijih 

slučajeva u zemlji i celom regionu. 

Do sada je na Klinici za vaskularnu lendovaskularnu hirurgiju UKCS izvedeno više od 1200 

endovaskularnih procedura na grudnoj i trbušnoj aorti. 

Složenost i broj procedura je značajno porastao od 2018. godine kada je kupljen pokretni rendgen koji je 

do sada korišćen u standardnoj operacionoj sali. 

Povećanje broja kompleksnih procedura bili su argument za tehnološko unapređenje, što je ovom 

hibridnom salom omogućeno. 



 
 

Hibridna sala ima unapređen kvalitet slike i proširen dijapazon softverskih rešenja koja lekarskom timu 

omogućava lakše i brže planiranje operacije, bolju vizuelizaciju, manju izloženost zračenju, upotrebu 

kontrastnog sredstva i njegovu zamenu za ugljen dioksid. 

Klinika za vaskularnu i endovaskularnu hirurgiju nosi kategoriju "Referentnog aortnog centra" dobijenu 

od Ministarstva zdravlja imajući u vidu da se ovde obavlja lečenje svih oboljenja grudne i trbušne aorte, 

a dometi ove klinike prevazilaze naše granice, jer se u ovoj ustanovi leče pacijenti iz regiona i drugih 

država. 

 

 

Hemofilija – šta se dešava u našem organizmu kod ove retke bolesti 

Septembar mesec je mesec borbe protiv hematoloških bolesti, retkom poremećaju zgrušavanja krvi. 

Kako, zašto nastaje i ko je ugrožen. 

Procenjuje se da u svetu bolest zgušavanja krvi ima oko 257 hiljada osoba, a u Srbiji oko 900. Među 

njima su i deca. Kako je da je prepoznamo, lečimo i izbegnemo posledice objasnili su Dejan Petrović, 

predsednika Udruženja hemofiličara Srbije, i prof. dr. Predrag Miljić, šefa kabineta za hemofiliju i 

poremećaje hemostaze UKCS. 

„U normalnim okolnostima u našoj krvi postoji sposobnost da se zgrušava pri povredama, posekotinama, 

i brzo dolazi do zaustavljanja krvarenja. Kod hemofilije i drugih poremećaja koagulacije postoji defekt u 

tom procesu najčešće zbog nekog urođenog nedostatka od komponenti koje dovode do zgrušavanja 

krvi. 



 
 

Takvi ljudi mogu da imaju ozbiljne probleme i kada su u pitanju najmanje povrede, krv se ne zgrušava i 

može da im bude i život ugrožen. Kod zdrave osobe krvarenje se zaustavlja već od par minuta, a osobe sa 

hemofilijom može da krvari danima, nedeljama“, rekao je prof. dr Predrag Miljanić. 

Hemofilija je nasledna bolest 

„Dete se rađa sa hemofilijom, i oko pet hiljada živorođene muške dece rodi se jedno dete sa 

hemofilijom. U retkim slučajevima ona može biti stečena, retka je, a nastaje usled autoimunih bolesti i 

poremećaja imunog sistema. To su ekstremno retke stvari, otprilike jedan slučaj na milion stanovnika 

godišnje. Hemofilija je bolest koja je češća kod muškaraca, a prenose je žene, pa obolevaju njihovi 

sinovi“, istakao jeprof. Miljanić. 

Kako je istakao Dejan Petrović, predsednika Udruženja hemofiličara Srbije,hemofilija mu je otkrivena u 

drugoj godini života. 

„Pošto nije bilo porodične anamneze, odnosno roditelji nisu znali da mogu da dobiju dete sa 

hemofilijom, kada sam počeo da hodam i padam javljale su se modrice koje su teško prolazile, dugo 

trajale, a javili su se i bolni otoci. Tada su me roditelji odveli kod lekara i postavljena je dijagnoza. To je 

bilo komplikovano u odrastanju jer nije bilo adekvatne terapije“, rekao je Dejan. 

Recept Klinike"Nazdravlje" 

1.Hemofilija je redak poremećaj zgrušavanja krvi. 

2.Ugrožava zglobove, mišiće, celokupno zdravlje … 

3.Može dovesti do invaliditeta. 

Danas je situacija drugačija, savetuje se fizička aktivnost i dostupne su moderne, bezbedne i savremene 

terapije. 

Promene u lečenju nekada i sad 

„Uspeh u lečenju hemofilije je jedan od najvećih uspeha moderne medicine.Pre 1960. godine većina 

bolesnika je umirala oko dvadesete godine. Od tada se dramatično promenila situacija i danas ljudi žive 

normalan životni vek. Deca sa hemofilijom odrastaju u zdrave osobe, sa stabilnim lečenjem“, rekao je 

prof. dr Predrag Miljanić. 

Dejan ističe da je Udruženje osoba sa hemofilijom osnovano 2.000 godine i radi se na unapređenju 

lečenja i kvaliteta života. Terapija se prima preventivno dva puta nedeljno. 

Da li se hemofilija može izbeći, šta kaže prevencija bolesti 

„U oko 50 odto slučajeva rodi se dete a da niko u porodici nije imao hemofiliju. Lečenje je danas 

uspešno, pa je sve lakše. 



 
 

U zadnje vreme došlo je do prave revolucije u lečenju hemofilije, do skora smo je lečili tako što se lek tri 

do četiri puta ubrizgavao lek u venu. Danas se lek pod kožu ubrizgava jednom nedeljno ili jednom 

mesečno. 

U svetu se negde koristi i genska terapija, nauka se neprestano razvija i to je jedan krupan korak u 

lečenju“, napomenuo je prof. dr Predrag Miljanić,šef kabineta za hemofiliju i poremećaje hemostaze 

UKCS. 

 

 

AMBULANTE PUNE PACIJENATA SA OVA 4 SIMPTOMA Evo koje sve zaraze trenutno haraju Srbijom, a 

jedna stvar će nam dodatno oslabiti IMUNITET 

Jesen još nije zvanično počela, ali sezona prehlada, gripa i virusa uveliko je u toku. Građani širom Srbije 

već se žale na simptome poput povraćanja, bolova u stomaku, malaksalosti i povišenu temperaturu. Ova 

sezona, međutim, nosi sa sobom nove izazove kako zbog novih sojeva korona virusa, tako i zbog 

predviđanja da nas očekuje izuzetno hladna zima. 

Usled naglog zahlađenja, kiše i variranja toplo-hladno, povećao se broj prehlađenih ljudi koji traže 

pomoć lekara. Veliki broj ljudi koji imaju visoku temperaturu, bolove u grlu, mišićima i stomačne tegobe 

traži pomoć u domovima zdravlja. 

Prehlade se na velikim okupljanjima 

Lekari upozoravaju da ljudi dolaze u poodmaklim fazama, a kako je ranije za "Blic" rekla doktora Biserka 

Obradović trenutno su aktuelne respiratorne i stomačne tegobe, koje izazivaju rota i noro virusi koji 

izazivaju stomačne tegobe, kao i adenovirusi koji izazivaju prehlade. 



 
 

Kako smo ranije pisali, veliki broj ljudi prehladio se na okupljanima, proslavama, pa čak i na poslu od već 

prehlađenih kolega. Takođe, ne bi trebalo zaboraviti ni to da je završen letnji raspust, te da su se deca 

vratila u školske klupe i vrtiće što povoljno utiče na širenje prehlada. 

Ivana Stefanović, doktorka iz Hitne pomoći ranije je za "Blic" je potvrdila da poslednjih mesec dana veliki 

broj ljudi zove Hitnu pomoć i žali se na tegobe u vidu dijareje i povraćanja. 

- Poslednjih mesec dana ljudi nas zovu i žale se na probleme sa stomakom, na dijareju i povraćanje. 

Usled tih tegoba gubi se dosta tečnosti iz organizma i važno je da piju elektrolite kako bi zbog stomačnog 

virusa nadoknadili izgubljenu tečnost i izbegli veću malaksalost, kao i lekove protiv mučnine i povraćanja 

- ocenila je Stefanović ranije za "Blic". 

Kovida i dalje ima, otkriven novi soj 

Iako je pandemija COVID-19 završena javljaju se novi sojevi virusa. Na Balkanu, kao i u ostatku Evrope, 

beleži se porast broja slučajeva, a simptomi su često teži nego kod ranijih varijanti. U pretposlednjoj 

nedelji avgusta testirano je 3480 osoba, od kojih je 1140 bilo pozitivno. 

Mnogi koji su prehlađeni sumnjaju na koronu, a čini se i opravdano pošto je u svetu letos registrovan 

novi soj XEC, koji se sada kao požar širi u svetu. Registrovana kod stotine pacijenata u najmanje 27 

zemalja u Evropi, Severnoj Americi i Aziji, a naučnici veruju da bi XEC mogla postati dominantna tokom 

zime. 

Kao i aktuelna varijanta "FLiRT", XEC pripada grupi podvarijanti omikrona. 

Simptomi XEC soja 

Simptomi nove varijante XEC vrlo su slični simptomima koji se inače javljaju i kod drugih podvarijanti 

omikrona, kao što su: 

groznica 

glavobolja 

povišena telesna temperatura 

bol u grlu 

kašalj 

gubitak čula mirisa 

gubitak apetita 

umor 

bolovi u telu 



 
 

Četiri najčešća simptoma XEC-a: 

visoka temperatura 

bolovi 

umor 

kašalj ili upala grla 

Većina zaraženih se oseća bolje već nakon nekoliko dana, ali oporavak može da potraje i duže. Zbog toga 

istraživači pozivaju na pažljivije praćenje varijante XEC, kako bi se bolje razumeli njeni simptome. 

Kod suseda registrovana KJU groznica i kolera 

U Crnoj Gori, uvođenje vanrednih epidemioloških mera zbog KJU groznice dodatno je povećalo 

zabrinutost kod građana, jer je ovaj virus izazvao paniku među stanovništvom. 

Radi se o bakteriji Coxiella burnetii koja se prenosi sa životinja na ljude putem vazduha preko 

kontaminiranih čestica koje mogu preći udaljenost do 500 metara. 

simptomi ovo groznice podsećaju na grip: 

intenzivna glavobolja koja naglo nastaje 

groznica 

bolovi u mišićima i zglobovima 

noćno znojenje 

gubitak težine 

mučnina i povraćanje 

Zabrinutost je nastala zbog potvrde da se u Bugarskoj pojavila kolera. Međutim, Slavica Maris, 

specijalista epidemiologije i načelnica Jedinice za kontrolu i prevenciju zaraznih bolesti u Gradskom 

zavodu za javno zdravlje u Beogradu, za "Blic TV" ranije je rekla da nema mesta panici. 

- Nemamo lokalnu transmisiju, znači ova osoba je Indijac, ona je doputovala iz Indije, u Indiji imamo 

koleru. U Evropi se samo beleže importovani slučajevi, pojedinačni i to jako retko, jer ipak u Evropi svima 

je obezbeđena bezbedna voda za piće - objasnila je ranije Maris. 

Glavni simptom je dijareja, koja dalje dovodi do dehidratacije. Doktorka objašnjava da se toliko izgubi 

tečnosti i elektrolita, da je neophodna što hitnija reakcija nadoknade tečnosti. Adekvatno lečenje je 

neophodno, jer usled neadekvatnih uslova dolazi do smrti. 

Moguća ledena zima 



 
 

Uz sve zdravstvene izazove, stručnjaci najavljuju i da nas očekuje jedna od najhladnijih zima poslednjih 

godina. Niske temperature mogu dodatno oslabiti imunitet, čineći ljude podložnijima virusima. 

Da nam je hladna zima gotovo izvesna objavio je evropski portal o vremenskoj prognozi "Severe 

Weather Europe". 

Zbog toga je važno da ranjive grupe ljudi, stariji, hronični bolesnici i mala deca preventivno povedu 

računa o zdravlju kako bi se smanjio rizik od komplikacija. 

Kod dece su uobičajeni visoka temperatura, povraćanje i dehidracija, dok stariji pacijenti mogu razviti 

teške respiratorne probleme ili srčane komplikacije. 

Šta savetuju lekari 

Ključnu ulogu u ovoj borbi igraju sami građani, koji moraju preduzeti sve potrebne mere da bi zaštitili 

sebe i svoje najbliže. To je i ranije za "Blic" istakla i doktorka Biserka Obradović, koja kaže da je tokom 

prelaznog perioda sa leta na zimu kada temperature variraju važno da se ljudi oblače u skladu sa 

vremenom napolju. 

- Dakle, da bismo izbegli prehlade trebalo bi da jedemo sveže voće i povrće, da imamo normalnu fizičku 

aktivnost i redovan sad. Takođe je važno i da se oblačimo u skladu da spoljnom temperaturom. Jutra su 

hladna, pa se tada ubundamo, a preko dana je toplo, i tada ne bi trebalo da nas mezi da skinemo višak 

odeće i nosimo ga. U suprotnom može doći do toplotnog udara jer se organizam bori da snizi 

temperaturu tela. Tada se sužavaju krvni sudovi, i može da dođe do kolapsa - ocenila je ranije Obradović. 

Uz kombinaciju prehlade, novih sojeva kovida i dolazeće hladne zime, sve ukazuje na to da će sezona 

bolesti ove godine biti izuzetno teška. Pravovremena prevencija i briga o zdravlju sada su važniji nego 

ikada. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Unutrašnji nadzor u porodilištu "Betanija" u Novom Sadu: Žena optužila doktorku da je zbog nemara 

prošla pakao i rodila neurorizičnu bebu 

Novosađanka Aleksandra Vudrag (37) odlučila je da podnese prijavu protiv doktorke u novosadskom 

porodilištu zato što je prilikom porođaja doživela rupturu materice i rodila neurorizičnu bebu sa 

ozbiljnim dijagnozama. Zbog ovog incidenta oglasio se i Klinički centar Vojvodine koji je u pisanoj izjavi za 

"Blic" otkrio da je pokrenut unutrašnji nadzor na klinici povodom navedenog slučaja. 

- Nakon prijema vašeg zahteva i saznanja da će protiv Klinike za ginekologiju i akušerstvo, odnosno protiv 

doktorke te klinike, biti podneta krivična prijava zbog nesavesne radnje lekara, menadžment 

Univerzitetskog kliničkog centra Vojvodine i Klinike za ginekologiju i akušerstvo je odmah pokrenuo 

unutrašnji nadzor na klinici povodom navedenog slučaja. Nakon sprovedenog unutrašnjeg nadzora i 

sagledavanja svih činjenica javnost će biti obaveštena. Obaveštavamo Vas da prijava akušerskog nasilja i 

krivičnih prijava zbog nesavesnog lečenja nije bilo u poslednjih godinu dana na Klinici za ginekologiju i 

akušerstvo Univerzitetskog kliničkog centra Vojvodine - navodi se u saopštenju KCV. 

Zaštitnik građana pokrenuo postupak 

Zbog Aleksandrine prijave i Zaštitnik građana je pokrenuo ispitni postupak ocene zakonitosti i pravilnosti 

rada Ministarstva zdravlja. 

Kako se navodi u obrazloženju ombudsmana, postupak je značajan i "treba ga voditi jer je moguće da je 

aktom, radnjom ili nečinjenjem organa uprave došlo do povrede ljudskih prava i sloboda". 

Zaštitnik građana od nadležnih institucija, a pre svega Ministarstva, zahteva da mu se u roku od dve 

nedelje dostave rezultati vanrednog inspekcijskog nadzora nad radom novosadske Klinike za ginekologiju 



 
 

i akušerstvo, kao i informacije o svim drugim merama koje su sprovedene u međuvremenu i koje su 

planirane u vezi sa ovim slučajem. 

- Osim navedenog, potrebno je da Zaštitnika građana obavestite na koji način se prati i analizira 

zadovoljstvo pacijenata u Klinici za ginekologiju i akušerstvo Betanija i da li porodilje imaju mogućnost da 

ocene zadovoljstvo odnosom medicinskog osoblja prema njima i na koji način - navodi se u Zaključku 

dostavljenom Ministarstvu zdravlja i porodilji Aleksandri Vudrag. 

"Nije bilo potrebe bilo šta da se čeka" 

Aleksandra je u novosadsko porodilište, u narodu poznato kao Betanija, otišla 14. juna da zakaže carski 

rez. Nisu je zadržali tog dana, a kako se navodi u lekarskoj dokumentaciji, prijem na Kliniku za 

ginekologiju i akušerstvo zakazan je za 17. jun. 

Ipak, u noći između 14. i 15. juna krenule su kontrakcije, te je ona uveče morala da ode u porodilište. 

Njen doktor tada nije radio, a dežurna doktorka joj je rekla da je "jutro pametnije od večeri". 

- Znam da mi je rekla da će mi dati prvo bensedin, da nemam velike bolove, "da raščistimo gužvu". 

Mislila sam da je to sve priprema za carski rez - priseća se ova Novosađanka. 

Smatra da je doktorka koja je "čekala jutro, sigurno čekala drugu smenu". 

- Ako nije bila sigurna u sve to, trebalo je odmah da zove nekog ko može to da odradi, jer meni je bio već 

zakazan carski rez. Imala sam operaciju mioma pre tri godine i prethodno carski rez. Bilo je obavezno da 

bude carski rez, nije bilo potrebe da se bilo šta čeka - priča Aleksandra. 

U nesnosnim bolovima trudnici pukla materica 

Aleksandra kaže da je, umesto da je porode u zakazano vreme, ostavljena u bolovima i sa naponima u 

trajanju više od pet sati, kada joj u nesnosnim bolovima puca materica. 

- Pretpostavljam da sam padala u nesvest između bolova zato što se ne sećam svega. Nekako je meni 

izgledalo kao da je to kraće trajalo od onog kako sam kasnije saznala. Prosto sam izgubila pojam o 

vremenu. Bili su nenormalni bolovi, to ne može da se opiše. To nisu bile kontrakcije. To je bilo verovatno 

kada je popucala materica. Nikog nije bilo tu u pretporođajnoj sali, ni sestre ni doktora, nikog. Sama sam 

bila. Znam da sam tad vrištala da bi se neko pojavio tu - navodi Aleksandra. 

Bebi se nisu čuli otkucaji srca 

Kako dodaje, nakon što je vrištanjem napokon dozvala osoblje u Betaniji, u sledećem momentu su svi bili 

oko nje. 

- Nisu se čuli otkucaji srca bebe. Gledali su na ultrazvuk i čula sam da neke delove bebe vide, neke ne 

vide. I onda su rekli da idemo na hitan carski rez. Kad sam se probudila, pitala sam za bebu i rekli su mi 

da će mi reći moj pedijatar. Kad sam došla sebi, pozvala sam supruga i saznala preko telefona šta se 

desilo. Bebu uopšte nisam videla, na slici sam ga prvi put videla. Niko mi nije konkretno rekao šta i kako, 



 
 

rekli su samo ruptura materice. Taj dan su me ceo dan pratili da vide da li će sve biti u redu ili će me 

ponovo otvarati da mi izvade matericu - priča Aleksandra. 

Aleksandra provela sedam dana u bolnici, a beba 10 u Dečijoj bolnici 

U Listu za novorođenče navodi se da je dete rođeno bez srčane akcije i da je rađena kardiopulmonalna 

reanimacija. 

"Novorođenče je intubirano doneto na odeljenje intenzivne nege i terapije u aparat na mehaničku 

ventilaciju", piše u kliničkom toku. 

Iz Klinike za pedijatriju novorođenče je nakon 10 dana otpušteno sa više dijagnoza. 

- To su dijagnoze koje su po rođenju date. Dijagnoze koje su bile u Dečijoj bolnici i dan danas se one 

provlače. Za sada kažu da na mozgu nema posledica. Koliko je on tačno bio bez kiseonika, apsolutno 

nigde ne piše, niti je ko spomenuo. Uglavnom, ultrazvuk za sada ne pokazuje, ali svi se ograđuju i ne 

mogu da tvrde. Niko nije rekao da neće biti posledica - objašnjava Aleksandra u izjavi za portal 021.rs. 

Nesavesne radnje lekara i nebriga u pružanju lekarske pomoći 

Aleksandra Vudrag je zbog ovakvog tretmana i ozbiljnih posledica poslala predlog za podnošenje krivične 

prijave sa pratećom dokumentacijom. Kako u prijavi navodi, iako ne poseduje medicinsko i pravno 

obrazovanje da bi ocenjivala rad lekara i pravno kvalifikovala krivično delo, svesna je "neopravdanog 

fizičkog i psihičkog ataka" na njeno telo i "grubog kršenja prava na dostojanstvo i život", kao i 

"nesavesne radnje lekara i nebrige u pružanju lekarske pomoći". 

 

 

Vučić: Najkasnije za 12 dana izaći ćemo sa programom kako da suzbijemo liste čekanja 

– Mi ćemo za najkasnije za 12 dana izaći sa kompletnim programom kako da suzbijemo liste čekanja – 

najavio je večeras predsednik Srbije Aleksandar Vučić, gostujući na TV Pink. 



 
 

On je rekao da su liste čekanja prioritet. 

– Liste čekanja su nešto odvratno što kod nas postoji već 35, 40 godina. To je deo naše nesposobnosti da 

stvarno rešavamo probleme, deo i korupcije za svakog od nas, govorim i o različitim državnim organima 

koji u tome učestvuju, a sa druge strane imate i kombinacije koje razni prave sa svim pomagalima. Sa 

svim tim ćemo da se izborimo. Vrlo je komplikovano i biće mnogo problema oko toga – naglasio je Vučić. 

On je pozvao građane da se odazovu preventivnim pregledima. 

– Pozivam ljude da idu na besplatne preventivne preglede nedeljom, time smo već spasili stotine života. 

U jednu nedelju je bio odziv 29.000, druge 27.000 jer je bila kiša. Molim ljude, posebno starije od 50 

godina. I sam ću otići da pregledam sve, pošto nikada to nisam voleo i razumeo, i pokazaću javno da sam 

došao kao i svi ostali građani da budem pregledan. Time spasavamo živote ljudi, time brinemo o ljudima 

– istakao je predsednik Srbije. 

 

 


